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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 2  

van woensdag 23 november 2011 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: De Wachter Eddy - voorzitter 
De Busser Karel, Daniëls Tom, Langman Deborah, Calis Clara, De Wilde Tine, Diels Vincent, Driesen Godelieve, 
Gladiné Pierre, Reniers Peter – raadsleden 
 
Vos Eric, Wittebolle Astrid - schepenen 
Aerts Kathleen - commissiesecretaris 
 
Ook aanwezig 
Heirwegh Frank – financieel beheerder 
Lieven  Ex – IKA 
Erik Adriaensen - evenementenloket 
Mateusen Steven – beleidsadviseur wegen - groen en mobiliteit 
 
Maes Suzy 
Sylverans Wilfried 
Van Geirt Willy 
Wynants Luc 
Verheijen Toon, Gazet Van Antwerpen 
 
 

1. Goedkeuring vorig verslag 
Er is één woord aangepast in het verslag van 3 november 2011, enkel doorgezonden aan de raadsleden, namelijk 
bij punt 7 is in de vraag van Karel De Busser het woord ‘huisvestingsmaatschappij’ vervangen door 
‘huisvestingsinitiatieven’ .   Het verslag wordt goedgekeurd. 
 
 

2. IKA 
Lieven  Ex (powerpoint presentatie in bijlage) wordt ingeleid door Suzy Maes  
 
Frank Heirwegh geeft een korte toelichting 
IKA financieert sedert 2003 de buitengewone dienst bij stad Turnhout. 
In de gemeenteraad  van december wordt er verduidelijkt welke leningen zijn aangegaan in 2011. 
 
Vraag: 

 Eddy De Wachter informeert bij ‘kapitaalverhoging Publigas: aandeel Turnhout’ of het bedrag vermeld als 
borgstelling, het totale bedrag omvat? 

Frank legt uit dat slechts 75% borg staat.  De gevraagde borgstelling voor tijdelijke financiering zal enkel 
aangewend worden indien nodig.  
Suzy verduidelijkt dat de borg nooit meer kan bedragen dan het opbrengst, de borgstelling mag niet meer zijn dan 
de bate. 
 
Deelname in STORM  is een principebeslissing, een beleidskeuze. 
Frank meldt dat het budget opgenomen moet worden voor 2012. 
De formalisering kapitaaloperatie Publi-T 2010 heeft geen cash-impact. 
 
 

3. Winteractiviteiten 
Inleiding door Astrid Wittebolle, toegelicht door Erik Adriaensen (voorstelling als bijlage) 
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Het punt rond de ijspiste 2011 wordt volgende week aan de gemeenteraad voorgelegd.  Twee belangrijke punten: 
 - convenant met uitbater van de ijspiste in de Otterstraat en enkele verenigingen, voor onderhoud van het ijs en de 
schaatsverhuur 
- reglement voor de chalethouders, op vraag van de politie vorig jaar 
 
Ondanks het slechte weer heeft de overdekte ijspiste vorig jaar veel volk kunnen lokken.  De opbrengst van 5 000 
EUR is naar de stichting ‘Kom op tegen Kanker’ gegaan. 
Volgende week wordt er opnieuw een goed doel aangeduid voor de opbrengst van dit jaar. 
Astrid meldt dat men bij de dienst Welzijn is gaan aftoetsen welke kleine initiatieven eventueel ook in aanmerking 
kunnen komen, zodat ook zij een eerlijke kans maken tegenover grote verenigingen.  De cheque zal aan de 
betrokken organisatie overhandigd worden op 15 januari 2012 tijdens ‘Verlooren Mondagh’. 
 
Vragen: 

 Vincent Diels vraagt of de schaatsverhuur vorig jaar 2,5 of 3 EUR bedroeg? 
Erik bevestigt het bedrag van 3 EUR, een halve euro meer dan vorig jaar, nodig om uit de kosten te komen. 
 

 Peter Reniers stelt zich vragen over de ijspiste die opnieuw uit kunststof zal bestaan.  Vorig jaar werd dit 
punt ook al aangehaald. 

Astrid laat weten dat dit hier niet ter zake doet.  Er is in België slechts een heel beperkt aanbod van firma’s.  Men 
tracht met zoveel mogelijk elementen rekening te houden, o.a. een duurzaamheidscriteria dat ingebouwd is.  
Satelite Ice werkt met twee cool units bij opstart, later is één voldoende en is er steeds één in reserve > zuiniger. 
 
De piste blijft één week langer staan van 15 december 2011 tot en met 7 januari 2012 en is elke dag geopend. 
Bij de openingsuren voor de chalets is enkel op zondag 1 januari de keuze gelaten aan de vereningen of zij al dan 
niet mensen beschikbaar vinden voor permanentie. 
 
Als randanimatie blijft de vuurkorf centraal op het plein, de kerstwensboom van 10 meter hoogte, de verenigingen 
krijgen vrije keuze in versiering en inrichting van de chalets, de kerststal aan de zuid inham van de kerk, ijspiste 
langs de zijde van het stadhuis.  Door de opstelling van de chalets ontstaat er een binnenplein naar de kerk toe.  Er 
is dit jaar ook rekening gehouden met kleine verenigingen die in beurtrol een chalet kunnen bemannen: 3 
verenigingen, per chalet,  per week.   Er wordt aan meer diversiteit gedacht in drank en eten.  Het Tijlcomité heeft 
ook een chalet met o.a. stickerverkoop.  In totaal gaat het over 10 chalets. 
De airstreamer van Turnhout 2012 komt uitdrukkelijk in beeld te staan, echter nog niet met permanente bemanning 

 Astrid meldt dat de kerstwensboom een vaste plaats op de Grote Markt krijgt, is in het ontwerp mee 
opgenomen, in de kijkrichting van Turnova.  Het wandelpad loopt in die richting. 

 Er is ook onduidelijkheid geweest in de pers omtrent voorafgaandelijke besprekingen met buurt- en 
wijkcomités.  Astrid wil dit even recht zetten.  Dit handelde over de anticipatie van deze comités voor het 
huren van een chalet.  

 
Verlooren Mondagh gaat door op zondag 15 januari 2012 van 11 tot 18 uur, telkens de eerste zondag na ‘verloren 
maandag’.  Het weekend vooraf is veel te druk voor de bakkers om te kunnen deelnemen.  Er wordt gehoopt dat het 
evenement kan doorgaan op de Grote Markt, alternatief is de Turnova-site.  Een 26-tal verenigingen hebben zich 
ingeschreven.  Indien de prijs meevalt, wordt overwogen om de tent van de ijspiste te laten staan.  Er moet met de 
opstelling rekening gehouden worden met een verval vanaf de kerkmuren naar de straatzijde van ongeveer 75 cm. 
 
Vragen: 

 Peter Reniers informeert naar de reden van dit verval.  Dit brengt ongetwijfeld ook hinder mee voor de 
kermiskramers. 

Dit was vroeger al zo.  Bepaalde gedeelte aan de kerk zijn nu vlak gemaakt, eveneens de wandelzone. 
Steven meldt een niveauverschil van noord naar zuid.  Op sommige plaatsen valt dit sterker op. 
 

 Pierre Gladiné vraagt of de markt in stukken wordt opgeleverd?  Gaat dit geen risico meebrengen bij 
eventuele schade aan de ondergrond met de aannemer?  Zeker bij zwaarder vervoer.  Geeft de aannemer 
schriftelijke garanties? 
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De aannemer heeft zijn fiat gegeven volgens Steven.  Het is moeilijk om afspraken op papier te laten zetten, omdat 
er elke dag nieuwe situaties en afspraken met zich meebrengt.  Er wordt gewerkt met rijplaten zolang de kalk 
tussen de kasseien niet uitgehard is, om verschuivingen te vermijden. 
De rijweg is ook al in gebruik.  De aannemer zegt dat er geen riscico is. 
 

 In het verleden heeft men ook gemerkt dat het eerder in gebruikname, riscico’s inhoud naar 
aansprakelijkheid. Bij een voorlopige oplevering, met  in gebruikname, doen aannemers vaak afstand van 
verhaal.  Pierre dringt aan op schriftelijke bevestiging van de aannemer. 

Eric Vos wil dat hierover met de aannemer gepraat wordt en kijken of er enkele zaken op papier vastgelegd kunnen 
worden. 
 

 Eddy De Wachter vraagt wie de tenten gaat plaatsen op de Grote Markt? 
Dit gebeurt door een gespecialiseerde firma.  De tenten worden met blokken met gewichten bevestigd. 
 
Astrid meldt dat een grote kanshebber voor de opbrengst van de ijspiste dit jaar vzw Moederzorg is, een lokaal 
initiatief dat moeders met peuters tot 4 jaar begeleid en praktische ondersteuning biedt. 

 Peter informeert over hoeveel geld het hier gaat? 
Dit kan onmogelijk op voorhand ingeschat worden.  Hoe meer deelnemers op de ijspiste, hoe hoger het bedrag.  De 
weersomstandigheden spelen een belangrijke rol.  Dit jaar is de ijspiste één week langer open wat de opbrengst ten 
goede moet komen. 
 
Astrid haalt tevens de andere winterevenementen aan:  De heer Paul Proost gaat traditioneel een Kempische 
kerststal bouwen.  Door de nieuwe aanleg van de Grote Markt is de locatie echter gewijzigd.  Er is ook overwogen 
om de kerststal op een verhoogje te plaatsen, dit was een haalbare kaart.  In overleg is er beslist om de kerststal 
aan de zuidinham van de kerk te plaatsen, met een goede doorgang naar de kerk toe. 

 Luc Wijnants vraagt of de kerststal nu op grondniveau wordt geplaatst op de kasseien? 
Steven laat weten dat er betonblokken voorzien worden om de kerststal stabiel te maken.  Deze betonblokken 
worden gecamoufleerd met onder andere grassen.  De stadsbedrijven werken het geheel uit. 
 
In dezelfde periode gaat ook de kerstshopping door.  Naar jaarlijkse traditie wordt het begijnhof met kerstavond 
verlicht met duizenden kaarsjes.  Er wordt voor de nodige sfeerverlichting gezorgd aan het Steentje en het 
stadhuis.  Alles wordt gebundeld in één pakket: Turnhout Wintert in navolging van Turnhout Zomert.  Voor de pers 
is er een simulatie ter beschikking. 
Astrid wil iedereen bedanken voor de inzet!  Er worden veel mensen ingeschakeld om dit alles te verwezenlijken.  
Er zijn enkele gevoelige materies waaronder het inschakelen van levende dieren in de kerststal en het verwerken 
van uitwerpselen.  Veiligheid en esthetiek worden hand in hand verwerkt tot een mooie oplossing. 
 
 

4. REG investeringen sporthal 
Korte toelichting door Astrid Wittebolle 
 
Op de volgende gemeenteraad worden de REG investeringen behandeld.  Dit punt werd geagendeerd door de 
mensen zelf.  De zonnepanelen zijn reeds geplaatst, waardoor dit jaar nog op een minderkost van om en bij de 
6 000 EUR gerekend mag worden.  Men tracht zo snel mogelijk de beglazing nog te vernieuwen. 
 
 

5. Belasting op het plaatsen van verkeerssignalisatie ingevolge een verzoek van de politie 
Steven Mateusen geeft meer uitleg over de punt 5 en 6 aan de hand van een powerpointpresentatie 
 
Vragen: 

 Pierre Gladiné vraagt zich af op dit wel een goede formulering is? 
 Afsluiten van de straat bij tijdelijke parkeerverbod,  zo is het ook in het reglement opgenomen. 

 Luc Wynants ziet een dubbelzinnigheid om borden ‘verboden te parkeren’ te plaatsen in zones waar 
parkeerverbod heerst. 

Steven legt uit dat dit enkel gebeurt op plaatsen waar frequent fout geparkeerd wordt, als extra aandachtspunt.  Op 
plaatsen waar parkeerverbod is, mag men in uitzonderlijke gevallen immers wel laden en lossen. 
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 Peter Renier merkt op dat dezelfde onduidelijkheid ook in de laatste gemeenteraad ter sprake kwam bij 
het bord ‘enkel voor lossen en laden’. 

 

 Peter is blij met deze toevoeging in het retributiereglement.  Hij merkt enkel op dat het aanvraagformulier 
op de stedelijk website nog aangepast moet worden. 

Steven gaat dit nakijken, het vergunningsloket is sedert de helft van dit jaar geopend.  De nodige aanpassingen aan 
de formulieren zijn reeds gebeurd. 

 Peter vraagt of bewoners eigen borden mogen opstellen? 
Borden moeten voldoen aan wegcode en andere wettelijke voorwaarden waaronder reflectie.  De enige 
uitzondering voor borden parkeerverbod is voorzien aan de nutsvoorzieningen. 
 
Aanstellen ontwerper voor omgeving Warande: 
Eric Vos vraagt naar een eenheid van ontwerp en structuur.  De fuifzaal wordt mee opgenomen en de buitenaanleg 
dient in overleg te gebeuren. 
 
 

6. Stand van zaken werken Grote Markt en onderhoudswerken wegenis 
Opmerkingen: 

 Astrid laat weten dat er donderdagavond 24 november een overleg gepland staat tussen schepen Gevers 
en de bewoners van de Hollandsestraat en later op de avond met WOBEG.  

 Peter Reniers vraagt of het klopt dat op de hoek met de Driekuilenstraat de bewoner eigenaar is van de 
stoep?  Het zou hier gaan over een vroegere slagerij, er wordt vaak geparkeerd op de stoep. 

Dit wordt nagekeken en later meegedeeld. 
 

 Eric Vos meldt dat er op vlak van asfalt dit jaar veel gerealiseerd werd in Turnhout na zo’n strenge winter.  
Er staan nog enkele zaken op het lijstje om te verwezenlijken.  De straten zijn terug in behoorlijke staat. 

 Karel De Busser vraagt bij het puntje ‘onderhoud van de wegen’ om dringend de Kapelweg aan te pakken.  
Bij regenweer zijn de fietsers genoodzaakt om in het midden van de weg te rijden.  Het water vloeit 
onvoldoende van de weg. 

Dit wordt mee opgenomen door Steven. 
 
 

7. Algemene vergadering IVEKA 
Eric Vos licht toe aan de hand van een powerpointvoorstelling. 
 
Er is een algemene vergadering voorzien eind december 2011 waar de volgende punten behandeld worden: 

- Presentatie 2012 
- Volmacht verlenen aan Eandis 
- Statutaire wijzigingen 
- Statutaire mededelingen 

 
 

8. Uit het college 

 Astrid meldt dat 5 december 2011 een vergadering gepland staat met ‘Schorvoort 2020’ rond een aantal 
technische punten o.a. straten, pleinen. 

 Eric Vos laat weten dat er verschillende aanbestedingen lopen voor het Taxandriamuseum, waaronder 
ook de buitenaanleg van de tuin.  Sofie Wilder, diensthoofd TRAM 41 wordt op de volgende commissie 
uitgenodigd om de verhuis en de werken in het Taxandriamuseum globaal te komen toelichten.  Tevens  
ook de expo ‘Turnhout Terminus Turnhout Centraal’ en andere activiteiten in 2012. 

 
 

9. Varia 
Peter Renier laat weten dat hij herhaaldelijk verneemt dat Troef het groenonderhoud in wijken en buurten niet 
langer kan bijhouden .  Er is vooral een probleem in de Parkwijk.  De mensen raken gedemotiveerd, de goedwil is er 
zeker.  Kan de stad hier niet tegemoed komen?  Er is een overschot van 3 000 EUR.  Kan er geen extra aannemer 
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aangesteld worden?  Twee afzonderlijke opdrachten van maken: groenonderhoud en sluikafval verwijderen of in 
zones opsplitsen? 
 
Normaal is dit niet mogelijk.  Men wil dit wel eens met ontvanger bespreken.  Eventueel de opdracht aanpassen en 
het takenpakket wat verlichten. 
Bij aanbestedingen wordt een totaalpakket aangeboden.  Men moet  hiervoor een visie ontwikkelen en het werk 
grondig inschatten.  Inschrijven voor een opdracht staat gelijk met de opdracht uitvoeren.  Dit wordt opnieuw met 
Troef besproken. 
 
Er is een groenambtenaar aangesteld om een traject uit te werken.  Heraanplanting van groen in ‘oudere’ wijken. 
Er is reeds een proefproject in de buurtraad aangekondigd, meerdere buurten kunnen intekenen.  Dit is een 
opstapje, een eerste verhaal op vraag van de Varenstraat.  De zin tot deelname is er zeker. 
 
 
 
Kathleen Aerts   
commissiesecretaris  


